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ÚVODNÍ SLOVO 
Vážení spoluobčané,
léto uteklo jako voda a  my už 

s e  p o m a l u p ř i p r a v u j e m e 
na  podzimní měsíce plné akcí, a  to 
jak kulturních, tak i  investičních. 
Prázdniny však byly také plné 
zajímavých akcí. Začátek prázdnin 
odstartoval Kačický triatlon společně 
s GULÁŠfestem, pro děti jsme měli 
dále nachystány dva turnusy 
př íměstských táborů , a  závěr 
prázdnin jsme si společně užili 
n a  C H O B O T f e s t u , k t e rý b y l 
t e n t o k r á t p r o p o j e n j e š t ě 
s  rybářskými závody a 1.  ročníkem 
Kačického bábovkobraní. Jaké akce 
jsou plánovány na následující měsíce 
se  dozvíte v  přehledu akcí uvnitř 
zpravodaje. V  rámci investičních 
akc í odstar tovala v  červenci 
plánovaná komplexní rekonstrukce 
bytového domu č.  p. 329, která by 
měla být dokončena do  konce října 
2023. Dále proběhla instalace 
f o t o v o l t a i c k ý c h e l e k t r á r e n 
n a  b u d o v á c h Z Š , M Š , O Ú 
a Pečovatelského domu. V  říjnu nás 
čeká i  dlouho očekávaná realizace 
areálu mezi hřištěm a rybníkem, kde 
vznikne plocha pro aktivní a pasivní 
odpočinek. Projekt by měl být hotov 
do  konce roku 2023, co se  týče 
zemních prací a  osazení prvků. 
V dalším roce pak bude dokončeno 
osazení areálu zelení.

Daniela Veselská, Libor Němeček

CHOBOTfest, rybářské závody 
a bábovkobraní

Ta k l e t o š n í r o č n í k 
CHBOTfestu je za  námi! 
Počasí si s  námi trošku 

pohrálo, ale i  tak věříme, že jste si 
všichni užili příjemné odpoledne 
s  rodinou a přáteli. Děkujeme všem 
účastníkům rybářských závodů, 
které neodradil ani ranní déšť 
a  dostavili se  ve skutečně hojném 
počtu. Celkem bylo obsazeno 
26  stanovišť. Soutěžilo se  ve dvou 
kategoriích, a to do 15 let a od 15 let. 
Hodnotila se  vždy délka úlovků, 
která se  sč ítala. Vítězem 
kategorie do 15  let se součtem 
délek 202  cm se  stal Lukáš 
Delín, 2.  místo obsadil Míra 
Macák (193  cm) a 3.  místo 
D a v i d M a c á k ( 1 2 1  c m ) . 
V  kategorii od 15  let doslova 
vychytal první místo Láďa 
Macák se  součtem délek 
ulovených ryb 210 cm, 2. místo 
obsadil Míra Macák (177 cm) a 
3.  místo Jaroslav Sochor 
(63  cm). Na odpoledne bylo 
pro děti připraveno hned 
několik atrakcí: velký a  malý 
skákací hrad, vodní zorbing, 
slack line, zóna s  kostkami, 
hry, nebo výtvarný koutek, 
kde si děti mohly vytvořit 
v l a s t n í p l a c k u n e b o s i 
zasoutěžit o  ceny v  soutěži 
o nejkrásnějšího kapříka. Mimo 
jiné byl pro děti připraven zábavný 

program s  klaunem v  podání 
Chance 4 Children. O  hudební 
zážitek se postaralo skvělé akustické 
duo Holeček & Marcel Project, 
mladý a  nadějný kačický bubeník 
Honza Rozhon a  nám všem dobře 
známá a  oblíbená skupina KIKS. 
Během odpoledne doš lo i  na 
1.ročník kačického bábovkobraní, 
kde jsme měli možnost ochutnat 
celkem 17  bábovek a  klobouk dolů 
před porotou, která ochutnala všech 
17 bábovek a měla za úkol vybrat tu 

N E J k r á s ně j š í a  N E J c h u t ně j š í 
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KAČICKÉ UDÁLOSTI 

CHOBOTtriatlonek

Dn e 1 .  č e r v e n c e 
se  uskutečnil již 2.  ročník 
k a č i c k é h o C H O B O T-

triatlonku. Stejně jako minulý rok 
jsme se sešli u rybníka Chobot, jehož 
okolí je pro pořádání tohoto závodu 
ideální. Myslím, že je to nejenom 
lokalita, která nalákala opět velkou 
spoustu diváků a  závodníků, ale 
i  příjemná atmosféra, jedinečnost 
tohoto závodu a  vůně kotlíkových 
gulášů. Se  soutěží o  ten nejlepší 
guláš se  totiž tato sportovní akce 
h e z k y d o p lňu j e . C e lý z á v o d 
se  odehrával v  okolí Chobotu a  byl 
rozdělen do  tří částí. První bylo 
plavání. Ti nejmenší vodou alespoň 
probíhali. Starší děti už musely 
plavat ve  vyznačeném pruhu, který 

byl dostatečně daleko na  to, aby 
musely udělat pár temp. Pro dospělé 
to ale už skutečně nebyla jen tak 
žádná sranda. Plavali trať okolo 
bójek, tedy asi 200  metrů. Dalo 
se dobře poznat, kdo si byl alespoň 
párkrát zaplavat, a  kdo se  na to 
úplně vykašlal. Ale i  pro ne až tak 
zdatné plavce nebyl závod ztracen. 
Pořadí se  ještě dost promíchalo 
v  průběhu cyklistické části, dlouhé 
asi 5 kilometrů. Děti měly okruh 
samozřejmě poměrně kratší a  to 
zhruba 2 kilometry. Jak to tak 
v  t r i a t l o n u už býv á , k aždý 
ze  zúčastněných musel pro úspěšné 
dokončení zdolat i  třetí část – běh. 
Děti jedno kolečko okolo rybníka 
(800  m) a  dospělí dvě (1600  m). 

Realizace výstavby chodníku k fotbalovému hřišti a 
přestavba ordinace na byt v č. p. 140.

Z OBECNÍHO ÚŘADU 

Na podzim roku 2022 
z a p o č a l a v ý s t a v b a 
c h o d n í k u , l á v k y 

a veřejného osvětlení ke hřišti, díky 
které se  nyní můžeme bezpečně 
a  suchou nohou dostat z  obce až 
na  fotbalové hřiště a  pak dále 
k rybníku Chobot. 

Na  tuto akci jsme obdrželi dotaci 
ze  Středočeského fondu obnovy 
venkova – program 2021 – 2024, 

o b l a s t p o d p o r y d o p r a v n í 
infrastruktury ve výši 1 248 000 Kč. 

Celkové náklady na  projekt činily 
1 753 701 Kč. 

Na podzim 2022 odstartovala také 
p ře s t a v b a pův o d n í o rd i n a c e 
praktického lékaře na  bytovou 
jednotku. Akce byla ukončena 
na jaře 2023. 

I  tato akce byla podpořena 
ze Středočeského Fondu na podporu 

obecního bydlení částkou 200 000 Kč. 
Celkové náklady na  akci činily 
3  603  177  Kč. Velmi děkujeme 
Středočeskému kraji za  finanční 
p o d p o r u p ř i r e a l i z a c i o b o u 
investičních akcí.

Daniela Veselská, místostarostka

bábovku. NEJsympatičtější bábovku, 
pak vybrala veřejnost. 

Děkujeme všem zúčastněným 
pekařům a pekařkám, že nám osladili 
o d p o l e d n e . N á v š těv n í c i mě l i 
možnost ochutnat i další dobroty, ať 
už se  jednalo o  sladké, slané, 
grilované, uzené, výběrovou kávu či 
koktejly, vše bylo výborné a  snad 
se potkáme zase na některé z dalších 
akcí. 

Závěrem mi dovolte poděkovat 
firmě AGD Kačice s.r.o. za  finanční 
podporu celé akce, nadaci Chance 4 

Children za  bezkonkurenčního 
klauna a  skvělou spolupráci, firmě 
LEGO Trading s.r.o. za  krásné 
odměny pro děti, radiu RELAX 
za  propagaci akce, TJ Sokol Kačice 
za zapůjčení stanu. 

A  samozřejmě také všem, kdo 
se  podíleli na  přípravách akce 
a  úklidu, a  že vás nebylo málo, 
D Ě K U J E M E ! A  V Á M v š e m 
d ě k u j e m e , ž e j s t e d o r a z i l i ! 
Na viděnou zase příště🤚  

Daniela Veselská, místostarostka
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GULÁŠfest

Sportovní příměstský tábor

Již třetím rokem se  v  Kačici 
o prázdniny konal příměstský 
tábor se  sportovní tématikou 
v týdnu od 10.7. do 14.7. 2023. 

Tentokrát pod záš t i tou MAS 
Svatováclavsko ve  spolupráci s obcí 
Kačice. Každý den byl pro děti 
n a c h y s t á n p e s t r ý p r o g r a m 
především se sportovní náplní.

I  t e n t o r o k d ě t i v  K a č i c i 
o  prázdniny sportovaly, tvořily, 
vyráběly náramky, nanuky, malovaly 
na  trička a  hrály různé společenské 
a  kolektivní hry. První den byl 
hlavně seznamovací, dále motivace 
pro různé sporty a  rozdělení dětí 
do  družstev. Povídali jsme si 
o fotbale a jiných míčových sportech. 
Tr é n o v a l i j s m e n a  rů z n ý c h 
stanoviš t ích s  míčem a  hrál i 
fotbalový i  florbalový zápas. Druhý 
den byl tzv. „hop den“. Dopoledne 
jsme vlakem vyrazili na  Sletiště 
v  K l a d n ě a  z a s k á k a l i s i 
na  trampolínách. Odpoledne nás 

čekala výprava po Kačici, kde jsme 
plnili různé úkoly, překonávali 
překážky a  zkoušeli si trochu 
parkuru. Ve středu jsme se roztančili 
v Sokolovně. Děti se naučily základy 
tance jive, chacha, polka a  letkis. 
Odpoledne jsme měli program 
s  akrobatickými kruhy. Měli jsme 
ukázku od  profesionála a  ten děti 
učil základní cviky a sestavy. Čtvrtek 
byl ve znamení vody. Zahráli jsme si 
bitvu s  vodními balónky, vyrazili 
k  rybníku chobot v Kačici a  plavili 
se na paddleboardech. Poslední den 
j s m e v y r a z i l i d o p o l e d n e 
na  cyklistický výlet do  Čelechovic. 
Odpoledne jsme si ještě zahráli 
fotbal se  známým fotbalistou 
na  fotbalovém hřišti v  Kačici. Než 
jsme se  definitivně rozlouč i l i 
s  táborem, nechybělo závěrečné 
vystoupení dětí. Po  skupinkách si 
připravily taneční nebo pohybové 
vystoupení pro rodiče. Posedělo 
se  u  dobrot, které rodiče přinesli 

a  na  úplný závěr se  konal turnaj 
mezi rodiči a dětmi ve vybíjené. 

Celý tábor hodnotím velice kladně, 
dětem se  aktivity líbily, byly 
spokojené a stále v pohybu. Některé 
děti se dokonce inspirovaly nějakým 
sportem, co jsme dělali. Chtěly by 
se  v  něm nadále zdokonalovat 
v daném sportovním klubu aktivněji. 

Myslím si, že je to největším 
pozitivem a  závěrem celého tábora, 
že se děti chtějí hýbat a sportovat.

Mgr. Šárka Rácová, vedoucí tábora

První červencový víkend 
patřil vaření kotlíkového 
guláše. Akce byla opět 

propojena i  s fotbalovým turnajem 
A  týmů, pořádaným SK Kačice 
a  n o v ě j e š t ě i  s K a č i c k ým 
triatlonkem. Na  soutěži o  nejlepší 
kotlíkový guláš se  sešlo celkem 
6  týmů, které měly za  úkol během 
více jak tří hodin uvařit dle vlastní 
tajné receptury ten nejchutnější 

guláš. To se nakonec nejlépe podařilo 
rodině Šachových, na  druhém místě 
skončil tým ve  složení Kamil Švarc 
a  Miroslav Patka a  třetí místo 
obsadily Marie a Barbora Tancošovi. 
Všem kuchařům děkujeme za  účast. 
Tentokrát skutečně platilo pravidlo, 
kdo dřív přišel, ten ochutnal. Guláš 
ze všech kotlíků totiž zmizel rychlostí 
blesku. Těšíme se zase příští rok! 

Daniela Veselská, místostarostka

Řekla bych, že poslední část je pro 
diváky nejatraktivnější. Nejen tím, že 
se závod skutečně blíží do finále, ale 
také proto, že je možné neustále 
pozorovat všechny běžce. Ačkoliv je 
triatlonek relativně nová záležitost, 
o účastníky rozhodně nebyla nouze. 
Favorita jsme si zde mohli zvolit 
z  mnoha řad ve  všech kategoriích. 
Dostavili se jak místní, tak kladeňáci, 
nadšenci z  okolí, či plavci z  KSP 
Kladno. Ti si vedli velmi dobře. 
Teprve třináctiletá členka jejich týmu 
Adéla Klimovičová obsadila první 
příčku v kategorii žen s časem 25:02. 
V  mužích si nejlépe vedl Tomáš 
Banka, který na  této trati zvládl 
zdolat hranici 20 minut a  to v  čase 

19:55. Z  pohledu organizátora 
musím uznat, že máme ještě co 
vylepšovat. Někdy byli závodníci, 
kteří pořádně neposlouchali při 
rozpravě před závodem, trochu 
zmatení kudy a  kam se  přesně dát 
dále. Průběh měl sem tam lehký 
nádech chaosu. Stále si ale myslím, 
že vzhledem k  tomu, jak čerstvý 
tento závod je, se  nakonec velmi 
vydařil. Přálo nám i počasí. Nejlepší 
z  k a t e g o r i í b y l i s a m o z ře j mě 
odměněni dárkovou taškou, ale jako 
bonus si všichni navíc mohli odnést 
pamětní placku na kterou si mohli 
zaznamenat svůj výsledný čas.

Laura Fikesová, 
členka organizačního týmu



4

Prázdniny nám utekly jako 
voda a my jsme se  všichni 
sešli ve  škole. První školní 

den 4.  září byl asi největším 
zážitkem pro naše prvňáčky, kteří 
přišli v  doprovodu svých rodičů. 
Letos máme 13 prvňáčků. Přivítal je 
pan starosta a  popřál jim hodně 
ú s p ě c hů . P r o v š e c h n y b y l y 
připravené pomůcky i  dárkové 
balíčky. Všichni se  do školy těšili. 
R o d i č e a b s o l v o v a l i p r v n í 
informativní třídní schůzku, kde jim 
byly podány informace o  chodu 
školy, seznámení se  školním řádem 
a upraveným „zvykacím“ rozvrhem. 

Od  druhého týdne jedeme již 
všichni podle rozvrhu hodin. Máme 
dva nové žáky, celkem je v  letošním 
školním roce 61 žáků. V  provozu 
bude jedno oddělení školní družiny 

pod vedením paní vychovatelky 
Veroniky Hlušičkové s kapacitou 30 
žáků. Kroužky budou probíhat 
od  ří jna. Všichni budou včas 
informováni. Pod mým vedením 
začíná ve  škole logopedie, kterou 
budu provádět i s dětmi z mateřské 
školy. Probíhat bude i doučování pro 
žáky ohrožené školním neúspěchem 
p o d v e d e n í m p a n í u č i t e l k y 
Hrabalové a paní učitelky Barešové. 
Paní uč i te lka Barešová bude 
pracovat se  žáky se  speciálními 
vzdělávacími potřebami. Nově bude 
zařazena i  výuka anglického jazyka 
v 1.  a 2.  ročníku, kterou bude 
zajišťovat paní učitelka Viktorová. 
Předmět informatika bude povinná 
pro žáky 4.  a 5.  ročníku. Výuku 
povede pan Martinec, který zároveň 
pracuje jako správce počítačové sítě.  

P r vň á č c i j a k o k a žd o r o čn ě 
absolvují focení do MF DNES a  to 
18.  9. Je to prima akce, kdy žákům 
vyjde fotografie v novinách a ještě si 
budou moci zakoupit pěkný set 
fotografií, který jim pan fotograf 
udělá. 

Akce zatím naplánované nemáme. 
Určitě navážeme na další spolupráci 
s místní knihovnou, protože projekty 
s paní knihovnicí byly velmi zdařilé 
a  poutavé. Rádi v  nich budeme 
pokračovat i  v letošním školním 
roce. 

Seznámila jsem Vás s  úvodem 
do  nového školního roku, jsme 
odpočatí, zdraví a  těšili jsme se  na 
sebe. Tak hurá do učení …

Mgr. Jitka Jindáčková, 
ředitelka ZŠ a MŠ Kačice

AKTUALITY ZE ZÁKLADNÍ ŠKOLY 

ZPRÁVIČKY ZE ŠKOLIČKY 

Nový školní rok nám letos 
začal ve znamení změn. 
Ve  školce se  stala novou 

vedoucí odloučeného pracoviště 
paní učitelka Mgr. Šárka Rácová. 
Doufáme, že nás povede stejně 

dobře, jako bývalá paní vedoucí 
Zuzana Pokorná. 

Dále se  nám změnilo věkové 
uspořádání tříd. Nyní jsou třídy 
heterogenní, což znamená, že jsou 
spolu ve  třídách mladší i starší děti, 
tzn. děti od 2,5 do 6 let. 

Děti jsou ve třídě Berušek (červená 
třída) nebo Motýlků (modrá třída). 
Třídy jsou barevně vymalovány 
a vyzdobeny malovanými obrázky. 

Do naší školičky letos nastoupilo 
15 nových dětí. Mezi nimi jsou 

Příměstský tábor - Karlík a továrna na čokoládu

P ř í m ě s t s k é h o t á b o r a 
se celkem zúčastnilo 25 dětí. 
Připraven byl pro ně pestrý 

program. Děti si vyzkoušely, jaké to 
je být „Umpa-lumpa“. 

Každý den pro ně Willy Wonka 
zanechal zlatý kupón, s  tajnou 
zprávou, co je daný den čeká. Hned 
první den po seznamovacích hrách si 
děti zahrály na návrháře a každý si 
barvil svůj hrnek. Následující den 
jsme museli kvůli nepříznivému 
p o č a s í i m p r o v i z o v a t . M í s t o 
prozkoumávání a  rozšiřování území 
pro Wonkovu továrnu jsme museli 
vše prozkoumat ze  suché pevniny – 
suchou nohou. 

V polovině týdne jsme jako Umpa-
lumpové vyráběli svou čokoládu. 
Pro výrobu čokolády ale také každý 

potřeboval vyrobit svou speciální 
identifikaci – odznak. Následoval 
vý let za  zaj ímavým sportem, 
u  kterého musel každý dobře mířit 
a házet koulí. Jestli pak jste poznali, 
o  jaký sport se  jednalo? Ano, byl to 
bowling. Umpa-lumpové také 
m u s e l i n a v rh n o u t s vů j o b a l 
na  čokoládu a  lžičku ke  svému 
hrnečku. Poslední den byl v  duchu 
zdravého chrupu. Každý si zahrál 
na  zubaře, zkusil si své znalosti 
o chrupu v daném kvízu. 

Při tomto bohatém tvořivém 
programu bylo vše proložené 
sportovními aktivitami i  časem 
na odpočinek. 

Tradičně nás pak čekala balónková 
bitva a  slavnostní zakončení, kde si 
každý „Umpa- lumpa“ od  Willyho 

Wonky převzal medaili, zlatý kupón, 
kupón na zmrzlinu a  spousty svých 
výrobků, které si na  tomto táboře 
vyrobili.

Veronika Hlušičková, Eliška 
Vlčková, Anet a Laura Fikesovi
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Jedním z  méně známých 
ž ivoč ichů ž i j ících v  naš í 
honitbě je šelma z  čeledi 
las icovi tých s  la t inským 

názvem Meles meles, neboli Jezevec 
lesní.Jezevec obývá mírné pásmo 
Evropy a Asie. S oblibou vyhledává 
lesy prostoupené poli a  lukami. 
Poměrně rozšířený je i  v naší 
republice. V  honitbě Kačice obývá 

několik lokalit. Ve  východní části 
honitby je to stráň Mezi lesy, 
u  Kačice v  lokalitě Ouhoštiny, 
v  severní části honitby žije nad 
Čelechovským mlýnem a v západní 
části u  Novostrašeckých lesíků. 
V porovnání s ostatními lasicovitými 
šelmami má jezevec zcela odlišný 
tvar těla, je zavalité postavy. Má 
téměř bílou hlavu, jen přes oči má 

široké černé pruhy. Srst je žlutošedá 
s  černými a  bílými konci, hrubá 
a  štětinatá. Došlapuje na  celá 
chodidla (ploskonožec) a  tlapy má 
opatřeny pěti velkými drápy. Uši má 
malé. Pohybuje se  pomalu. Jezevec 
l e s n í ž i j e s a m o t á ř s k y 
ve vyhrabaných brlozích s hlavními 
a  vedlejšími norami, které vedou 
do  hlubokého kotle, umístěného 

Z ČINNOSTI MYSLIVCŮ 

INFORMACE Z KNIHOVNY 

Doufám, že stejně jako my 
v  knihovně, tak i  vy, jste 
objevili nové a  úžasné 

knížky pro děti ke  čtení, které vás 
nadchly. Letní čas byl ve  znamení 
Pročteného léta, partnerského 
projektu mravenčích chův. Kdo je 
ještě nezná, vřele doporučuji toto 
seznámení příliš dlouho neodkládat. 
Dvě zapálené mámy pro čtení 
a  dětské knížky, to je úspěšná 
kombinace, kterou najdete na webu 
mravencichuva.cz. V  knihovně tak 
na  vás čekala každý týden nová 
úžasná nabídka knih ke  čtení 
s  dětmi, vždy na  jiné téma. Mohli 
jste tak spolu s námi po devět týdnů 
zažít pokaždé nové dobrodružství 
a  s v é s p o l e č n é z á ž i t k y s i 
z a z n a m e n á v a t d o  v a š e h o 
V z p o m í n k o v n í k u , k t e rý b y l 

k e  s t a ž e n í n a  s t r á n k á c h 
procteneleto.cz. Celým létem nás 
prováze la t ř i h lavní t émata : 
O  velkém světě, O  maličkostech, 
O  tom, co nás spojuje a  devět 
podtémat. O  prázdninách také 
přibylo na  stojan v  dětské části 
několik vzdělávacích her výrobce 
Albi, které jste si opravdu oblíbili. 
Pro mladší děti jsou to hry z  edice 

Kvído a  pro starší děti hry z  edice 
Mozkovna. Můžete se  těšit na nové 
knihy z  beletrie i  naučné literatury, 
pro malé i  velké, které se  pro vás 
přes léto katalogizovaly. Projekt 
Bookstart se  společně se  školním 
rokem znovu rozjede prvním 
setkáním v  úterý 26.  září, od 
1 6 : 0 0  h o d i n . D a l š í s c hů z k y 
p l á n u j e m e n a 2 4 .  ř í j n a a 
21. listopadu. 

Upozorňuji čtenáře, že v  tyto dny 
bude omezen provoz knihovny jen 
do 15:30 hodin. 

Těš ím se  na Vás a  doufám 
ve společné setkání v knihovně: 
 
ÚTERÝ 8:00 – 12:00 / 13:00 – 17:00 
ČTVRTEK 14:00 – 18:00 

Lenka Pokorová, knihovnice

i  dvouleté děti, které si musí 
na režim školky zvyknout. 

Starší děti a  paní učitelky jim 
vlídně a  přátelsky pomáhají si 
ve  školce zvykat, hrát a  mít se  tu 
dobře . Chodíme na  společné 
procházky a  výpravy, objevujeme 
okolí a přírodu v naší vesnici. 

Rádi také trávíme čas na  školkové 
z a h r a dě , n a  dě t s k é m h ř i š t i , 

u  záhonků, kde zahradničíme, 
na  volné ploše zahrady, kde se děti 
mohou proběhnout, kreslit křídami, 
hrát si ve  vrbových domečcích    
a spontánně se zabavit. 

Nabízíme také pro děti zájmové 
kroužky – kreativní výtvarný 
kroužek Tvořílci a sportovní kroužek 
Děti na startu. 

V  letošním školním roce nás čeká 
opět spoustu programů, projektů, 
výletů a akcí. Dorazí k nám divadlo, 
budeme sportovat na  zahradě, 
pořádat výpravy do  př í rody, 
projektové dny ve  Mlýně, tvořivé 
akce s  rodiči, návštěva v  knihovně 
atd. Máme se na co těšit. 

Užijeme si krásný podzim plný 
barev a  zábavy. Vyzdobíme si 
školku, nasbíráme pěkné barevné    
                                                            

listí, pustíme si draka, s  rodiči 
posedíme u  dlabání dýní a  hlavně 
budeme chodit ven objevovat kouzla 
přírody kolem nás. 

Budeme pozorovat změny počasí 
a pomalu se připravovat a těšit se na 
další krásné období, kterým bude 
advent.

Mgr. Šárka Rácová, 
vedoucí učitelka MŠ
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NOVINKY Z SK KAČICE 

ZPRÁVY ZE SOKOLA 

Nazdar všem! Máme po  prázdninách a  v naší 
sokolovně se  pomalu rozjíždí cvičení 
a plánování akcí. Proto neváhejte a přijďte si 

k nám protáhnout těla. Cvičební týden je stejný jako před 
prázdninami. V pondělí tu máme všestranné cvičení pro 
předškoláky, stolní tenis pro žactvo a  dorost a  večerní 
badminton pro dorost a dospělé. V úterý máme večerní 
hodiny pro badminton. Středy jsou vyhrazeny 
pronájmům – odpoledne cvičí děti na startu a v podvečer 
kondiční cvičení nejen pro ženy. Ve  čtvrtek je sokolovna 
vyhrazena pro náš oddíl stolního tenisu a zimní měsíce 
pro přípravku SK Kačice. Páteční podvečer patří oddílu 
badmintonu a  v sobotu je opět pronájem – kruhový 
trénink. 

Co se  týče sportovních a  kulturních akcí. Na podzim 
pro vás připravujeme Sokolský běh republiky, již třetí 
ročník, který se  uskuteční v  sobotu 28.  října, kapacita 

závodu je omezena, stejně jako přihlášky na místě. Proto 
doporučujeme využít on-line registrace na  adrese 
www.beh23.sokolkacice.cz. Další sportovní akcí bude 
svatomartinský turnaj ve  stolním tenise pro děti 
a mládež. A  chystáme se  i na  kulturní akce. Tou první 
bude tradiční posvícenská zábava, kterou pořádáme 
v sobotu 4. listopadu. Srdečně vás na ní zveme. Všechny 
aktuální informace, cvičební rozvrh a pozvánky na akce 
naleznete na  webu www.sokolkacice .cz nebo 
na facebooku: www.fb.com/sokolkacice

Těšíme se na vás na cvičení nebo našich akcích

Michal Hrotík, 
náčelník jednoty

2-4 metry pod zemí. Často přejímá 
nory od  lišek, které potom rozšiřuje. 
V  létě vyhrabává také jednoduchý 
brloh. Přes zimu omezuje svoji 
a k t i v i t u , h o d n ě s p í , a l e 
do  skutečného zimního spánku 
se  sníženou tělesnou teplotou 
neupadá. Zimu po dobu 3-4 měsíců 
prospává, ale svůj spánek přerušuje. 
Je velmi čistotný – trus ukládá mimo 
noru, neobjevují se  zde ani zbytky 
potravy na rozdíl třeba od nor lišek. 
Vede noční život. V  denní dobu je 
ve lmi vzácné je j spatř i t . Má 
vynikající sluch, dobrý čich, ale 
nevalný zrak. Zvukově se  projevuje 
mručením, mlaskáním a  funěním. 
Občas v noci pronikavě štěká, a  je-li 
ohrožen, ječí. Může se dožít až 15 let. 
Jeho hmotnost se  pohybuje mezi 
12-16 kg. Délka od 60 cm do 1 metru, 
výška v  kohoutku okolo 30cm. 
Jezevec je vyložený všežravec 
od drobných živočichů (hmyz, červi, 
plži, hadi, žáby drobní hlodavci) až 
po mláďata ptáků, drobnějších savců 
a  padliny zvěře. Sbírá vejce, plody 
ovocných stromů, bukvice, žaludy 

kukuřici, byliny a  houby. Páří 
se  v  létě, nejčastěji v  srpnu. Páření 
se  nazývá chrutí. Druhé chrutí 
probíhá v  únoru až dubnu. Březost 
trvá 7-8 měsíců z toho je asi 5 týdnů 
utajená březivost (doba, kdy se plod 
nevyvíjí). Jezevčice vrhá (rodí) 3-5 
jezevčat, která jsou měsíc slepá. 
Po  pěti měsících se  osamostatňují. 
Lovecká působnost jezevců je 
přibližně v  okruhu 2  km. V  chovu 
drobné zvěře může působit značné 
škody, zejména pleněním hnízd 
pernaté zvěře. Proto má stanovenu 
dobu lovu od 1. září do 30. listopadu. 
Počet jezevců v  honitbě Kačice 
s e  p o h y b u j e o k o l o 2 0 k u sů . 
V  posledních letech mírně vzrůstá, 
celkově jsou ale stavy stabilní.  
Zvěřina (maso), zvaná jezevčina 
se někde považuje za lahůdku. Maso 
se  musí před využitím nechat 
veterinárně vyšetřit, pro možné 
napadení svalovcem (trichinela), 
který je nebezpečný i  pro člověka. 
Tuk je známé jezevčí sádlo, které 
se  dodnes používá v  lidovém 
léč i t e l s tv í , h lavně na  záně ty 

d ý c h a c í c h c e s t . J e z e v e c j e 
od pradávna lovným zvířetem. Jeho 
lov byl dříve výnosným podnikem. 
Jeho nepromokavé a trvanlivé kožky 
sloužily jako přikrývky pro koně. 
Lovil se i pro maso a sádlo. Z chlupů 
jezevce se vyráběly také holicí štětky. 
V  h i s t o r i c k ý c h l o v e c k ý c h 
záznamech, které se  objevuj í 
v  počátcích našeho letopočtu, byl 
jezevec v  keltské a  germánské 
mytologii pokládán za  symbol 
odvahy a  zmuž i losti . V  době 
renesanční byl ochočován a  chován 
jako domácí zvíře na vodítku. 

Václav Štáfek 
Čerpáno částečně Myslivost Motll 

1966, a z vlastních zdrojů.  
Foto: Ledvinka Jan

Za krásného slunečného 
počasí proběhl dne 3.  6. 
2023 na  fotbalovém hřišti 

Dětský den. Již tradiční akce klubu 
se  zúčastnilo 92 dětí. Děti soutěžily 
v  různých disciplínách, např . 
skákání v  pytli, střelba na  terč, 

překážková dráha, přetahování, hod 
na  terč. Pro děti byly připraveny 
i  další aktivity, jako bylo zdobení 
muffinů , malování na  obličej, 
malování obrázků. Každý malý 
s o u t ě ž í c í s i o d n e s l b a l í č e k 
s  p řekvapením jako odměnu 

za  vysilující výkony při plnění 
d i s c i p l í n . D ě k u j e m e n a š i m 
sponzorům za  dary, a  to jmenovitě 
Obci Kačice, řeznictví Jiří Kučera 
řezník-uzenář s.r.o. a  Ing. Jan 
Vicenec. 
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Děti ukončily jarní část soutěží 
sportovním dnem a  přátelským 
zápasem s  týmem florbalistů 
Kanonýři Kladno. Den proběhl 
za krásného počasí, takže fotbal byl 
hlavní náplní dne. Děti dostaly 
občerstvení a  na  závěr zmrzlinu. 
Tento den jsme pojali jako dokopnou 
a  rozloučení s  dětmi, které u  nás 
bohužel končí. Pro příští sezonu 
nemáme z  kapacitních důvodů 
přihlášenou žádnou dětskou soutěž. 
Nicméně s  dětským fotbalem 
nekončíme a  budeme se  snažit 
dostat k  nám do  klubu více dětí, 
které mají o  fotbal zájem, abychom 
v  následující sezóně zase mohli 
ukázat Kačický fotbal i  u těch 

malých. Dne 1.  7. 2023 pořádal SK 
Kačice Pouťový turnaj v  kopané, 
kterého se  zúčastnilo 6  týmů nejen 
z  Kač ice, ale i  š irš ího okolí . 
Na  třetím místě se  umístil tým 
Vinařický blbci, na druhém tým SK 
Kačice a  na  prvním místě tým 

Rychlá rota. Na  férovost př i 
zápasech dohlížel rozhodčí Rostislav 
Hudera. Dne 19. 8. 2023 nám začala 
nová sezóna. ve  IV. třídě skupiny 
A  p r o r o čn í k 2 0 2 3 / 2 0 2 4 j e 
přihlášeno celkem 13 týmů, tedy nás 
čeká dlouhý podzim. Budeme rádi, 
když nás přijdete podpořit jak 
na  domácí, tak i  venkovní zápasy. 
Rádi bychom poděkovali Františku 
Tancošovi za  letitou, usilovnou, 
práci pro SK Kačice a  přejeme mu 
v  osobním i  pracovním životě 
m n o h o ú s p ě c h ů , p o h o d y 
a  spokojenosti. Věříme, že i  nadále 
bude jedním z nás. Kačičáci to jsme 
my…!
Výbor Sportovního klubu Kačice z.s.

Termín Akce Pořadatel

10.10.2023 Veřejné zasedání 
zastupitelstva obce

úterý od 18 
hodin

15.10.2023 Podzimní slavnosti 
(dýňování, drakiáda, aj.)

obec Kačice

28.10.2023 Sokolský běh TJ Sokol 
Kačice

21.10.2023 Akce Ukliďme a osaďme 
Kačici

obec Kačice

04.11.2023 Lampionový průvod spolek 
Empeiria

04.11.2023 Posvícenská zábava TJ Sokol

07.11.2023 Svatomartinský turnaj ve 
stolním tenise

TJ Sokol 
Kačice

07.11.2023 Veřejné zasedání 
zastupitelstva obce

úterý od 18 
hodin

listopad Zájezd do divadla obec Kačice

02.12.2023 Adventní otevřené dvorky 
a rozsvícení vánočního 
stromu

obec Kačice

08.12.2023 Mikulášská besídka TJ Sokol 
Kačice

09.12.2023 Adventní zájezd obec Kačice

12.12.2023 Veřejné zasedání 
zastupitelstva obce

úterý od 18 
hodin

23.12.2023 Zpívání koled u kačického 
betlémku

obec Kačice

26.12.2023 Vánoční turnaj v 
badmintonu

TJ Sokol 
Kačice

31.12.2023 Silvestrovský fotbálek SK Kačice
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  KONTAKTNÍ      
  INFORMACE 

OBECNÍ ÚŘAD KAČICE 
Masarykova 20 

   Tel.: 312 655 623 
   Mobil: 723 526 534,

Email: info@kacice.cz

Libor Němeček, starosta
Email: nemecek@kacice.cz,
Tel.: 724 188 882
Daniela Veselská, místostarostka
Email: veselska@kacice.cz

Úřední hodiny:
Po 07:15 - 11:45 12:15 - 17:00
St 07:15 - 11:45 12:15 - 17:00
Čt 07:00 - 11:30

Vydavatel: 
    Obec Kačice 
    IČ: 00234494 
    ev. č. MK ČR E 10578

Tisk zpravodaje:
Tiskárna Didot, spol. s r.o.

Redakční rada:
Daniela Veselská
Jitka Slámová

Příprava zpravodaje:
Petra Klíčová

Jazyková korekce:
Jitka Jindáčková

Za obsah článků odpovídají jejich  
   autoři. Články mohou být redakčně       
   
   
                 

kráceny. Všechny články prošly 
jazykovou korekcí.

Adresa pro zasílání příspěvků 
a inzerátů do Kačického 
zpravodaje: info@kacice.cz


		2023-10-03T09:19:08+0200
	Preflight Ticket Signature




